
 
 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 
Készült: Bánréve Község Képviselő-testületének 2007. december 19-én 13.00 órai kezdettel 
megtartott üléséről. 
 
Jelen vannak:  Hajdu Gábor József polgármester,  

Révay István alpolgármester. 
Bán János, 
Elekes Péter, 

   Kozma Lászlóné, 
   Naszádi Ferenc,  

Tóth Csabáné, 
Ujváry Ferenc, 

   Vass András, 
   Virág Imréné képviselők, 
 
Tanácskozási joggal:Garaj Dániel jegyző, 
   Ujváryné Szabó Erika óvodavezető, 
   Tarr János MSZP bánrévei szervezete képviseletében, 
   
Hajdu Gábor polgármester köszöntötte a megjelenteket. Megállapította, hogy a Képviselő-
testület határozatképes, 9 képviselő jelen van, alpolgármester Úr jelezte, hogy egy pár percet 
fog késni, de jönni fog. Jegyzőkönyv hitelesítőnek Elekes Péter képviselő Urat és Kozma 
Lászlóné képviselő Asszonyt javasolta. 
 
Képviselő-testület 9 igen szavazattal elfogadta a jegyzőkönyv hitelesítőket, és az alábbi 
napirendet. 
 
Napirend:  
 
1. A 2008. évi munkaterv megtárgyalása 

Előadó: polgármester 
 

2. Közmeghallgatás előkészítése 
Előadó: polgármester 
 

3. Beszámoló az Ózd Többcélú Kistérségi Társulás tevékenységéről 
Előadó: polgármester 
 

4. Indítványok, javaslatok 
a./ Rendelet módosítás 
b./ 2008. évi költségvetéshez döntések 

 c./ Esélyegyenlőségi program 
 d./ Intézmények szabályzatainak módosítása 
 
 
 
Napirend tárgyalása:  

 1



 
1.napirendi pont: A 2008. évi munkaterv megtárgyalása 
 
Hajdu Gábor: A napirendi ponttal kapcsolatos anyag kiment. A munkaterv összeállításánál 
figyelembe vételre kerültek a beérkezett javaslatok, valamint az elmúlt évek gyakorlata. 
 
Virág Imréné: Észrevételezném, hogy rendőrségi beszámoló nem szerepel a munkatervben, de 
az a véleményem, hogy elég az 2 évente, az idén egy tartalmas beszámolót hallottunk. 
Amennyiben változás történik, úgy biztosan tárgyalásra kerül majd.  
Szervezetek tájékoztatása helyes, legalább így szóban is hallhatjuk a tevékenységüket és a 
támogatás felhasználását. 
Ez egyébként a régi, jól beállított úton halad, az a  véleményem, hogy mehet is így, 
elfogadásra javasolom. 
 
Hajdu Gábor: Jóváhagyásra javasolom így a munkatervet, természetesen év közben, a 
munkának megfelelően bármi bekerülhet napirendi pontként tárgyalásra. A munka menete 
felülírhatja ezt a munkatervet. A legfontosabbakat most lefektettük, évről-évre ez a gyakorlat. 
Szeretném jelezni, hogy december vagy január hónapban még legalább 2 ülés megtartására 
sor fog kerülni.  
Szavazásra tette az elhangzottakat. Képviselő-testület 9 igen szavazattal az alábbi határozatot 
hozta: 
 

104/2007. (XII.19.) számú határozat 
 

Tárgy: A 2008. évi munkaterv megtárgyalása 
 

Képviselő-testület a 2008. évi munkatervet elfogadta. 
 

 
2. napirendi pont: Közmeghallgatás előkészítése 
 
Hajdu Gábor: A régiek közül már sok falugyűlésen részt vettünk, az újak közül is részt vettek 
már a Tisztelt Képviselők. Részletesen nem kívánok belemenni a témába. Ez is egy testületi 
ülés lesz, az időpontra most teszek javaslatot, erről most szavazni kell. Az elmúlt évekhez 
hasonlóan a 2007. évi munkáról lesz beszámoló, valamint a 2008. évi elképzeléseket, terveket 
ismertetjük, mindent ami ezzel kapcsolatos, elmondok a beszámolómban. Amennyiben valaki 
olyan javaslattal áll elő, amit érdemesnek tart a testület, akkor még a költségvetésbe 
beépítésre kerülhet, ezért tartjuk január hónapban. Javaslatom 2008. január 21., 17.00 órától  
az iskola aulájában kerül megtartásra az elmúlt évek gyakorlatának megfelelően. Mindenki 
külön meghívót kap, minden lakásba kijuttatunk egyet, valamint hirdetjük a hirdetőkön és 
azokon a helyeken, ahol sok ember megfordul. 
 
Tóth Csabáné: Az előző bizottsági ülésen ezzel kapcsolatosan arról volt szó, hogy nem a 
szaloncukrot hordjuk ki, azt lefújtuk, hanem a falugyűlés előtt beszélgetünk minél több 
bánrévei lakossal, invitáljuk őket, hogy jöjjenek el. Szintén azon az ülésen vetődött fel, hogy 
újságban jelenjen meg az, hogy a belső ellenőrzés vizsgálta a hivatalt, milyen eredménye volt, 
és ennek megfelelően jutalmat osztottunk a dolgozóknak. Kérnénk, hogy a beszámolóban a 
falugyűlésen is essen erről szó. Utána az újságban úgyis kiadásra kerül a beszámoló anyaga. 
 
Hajdu Gábor: Természetesen szerepelni fog. Jó-e ez az időpont? 
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Kozma Lászlóné: Tökéletes. 
 
Hajdu Gábor: Ha bármilyen változás történne az ügyben, természetesen arról mindenki 
értesítésre kerül. 
Szavazásra tette az elhangzottakat. Képviselő-testület 9 igen szavazattal az alábbi határozatot 
hozta: 
 

105/2007. (XII.19.) számú határozat 
 

Tárgy: Közmeghallgatás előkészítése 
 

Képviselő-testület falugyűléssel egybekötött közmeghallgatást tart 2008. Január 21-én  
(hétfőn) 17.00 órai kezdettel, az iskola aulájában. A beszámolót a korábbi éveknek  
megfelelő tartalommal kell elkészíteni, figyelemmel az ülésen elhangzottakra. A  
lakosságot családonként meghívóval kell értesíteni. Az ezzel kapcsolatos feladatok  
végrehajtásáról a polgármester gondoskodjon. 

 
Határidő. folyamatos és január 21. 
Felelős: polgármester 

 
Révay István alpolgármester Úr megérkezett az ülésre. 
 
3. napirendi pont: Beszámoló az Ózd Többcélú Kistérségi Társulás tevékenységéről 
 
Hajdu Gábor: A társulás anyaga visszaérkezett, mindenki megtekinthette. Remélem, így a 
költségvetés tükrében már teljesebb képet kapott mindenki a társulás munkájáról. Látható, 
hogy mire mennyit költünk. Tájékoztatásképpen el szeretném mondani, hogy egy-egy 
társulási meghívó mellékleteként több száz oldal kerül megküldésre részünkre. A társulás 
normatívát kap, mi nem adunk hozzá pénzt. Látható, hogy a tagi befizetésekből jelentős 
összeg megy az orvosi ügyeletnek, hiszen pályázni nem lehet csak egyes működéshez. Ezek a 
dolgok tisztán látszanak az anyagból. 
 
Garaj Dániel: Egy társulási beszámoló van tervezve, a törvény szerint kettőt kell tárgyalni. Az 
elkövetkezőkben amikor olyan anyag jön, mint például a zárszámadás, körbe fogjuk adni az 
anyagot a testületben. Látszik, hogy mi volt a terv 2007-ben, ma több a feladat, oda fogunk 
érkezni, hogy térségi megállapodás felé fogunk elmenni. A finanszírozásnál szakszemélyzet 
alkalmazását írják elő, nálunk 1-2 főre nem lehet szakszemélyzetet alkalmazni. Eléggé 
döcögősen indult ez az Ózd Többcélú Kistérségi Társulás. Mi a kezdeményezők között 
voltunk. Most is volt egy ülés, nem volt egyszerű egyhangúan elfogadni egy koncepciót, nem 
mindenben értünk egyet, vannak viták a települések között is, ez is kihat a társulás 
működésére is. Példaként említem, hogy Csokvaományról Szilvásváradra hordják a 
gyermekeket, társuláson kívülre, így egy csomó pénztől elesik a társulás is. Ez vonatkozik pl. 
az óvoda pályázatunkra is. A pályázatnak a nevét sem tudjuk még, de olyan adatokra van 
szükség, hogy számos környező települést kell megkeresni, különféle adatokat kérni tőlük. 
Nem nagyon örülnek némely hivataloknál, mert azt mondják, hogy nekik semmi közük nincs 
a mi óvoda pályázatunkhoz. Nagyon fontos az együttműködés a települések között, és ez csak 
egyre fontosabb lesz. Az elején a társulás csak a pénzről szólt, a pénz elosztásával 
kapcsolatosan is vannak viták. Természetesen figyelembe kell venni, hogy mit mihez 
viszonyítunk. 29 településnek kell együtt dolgozni. Nekem az a  véleményem, hogy közelít a 
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társulás a jó felé, úgy érzem, hogy mi jól választottunk, hogy így működjön a társulás, és 
véleményem szerint eredményesen is működik. Vannak zökkenők, mert másak az 
elképzelések.  
 
Hajdu Gábor: Vannak a társuláson belül olyan kicsi települések, akik azt mondják, hogy tőlük 
csak viszi a pénzt a társulás, de semmi nem megy vissza. A pénzt arra adják, ha valamilyen 
feladatot ellátunk, ott például nincs iskola, így nem megy vissza pénz. A pénzt a  feladat 
ellátására adják. Nálunk van intézmény, kapunk ösztönző normatívát. Sokan nem veszik 
észre, hogy van viszont olyan dolog, ami nem pénzbe jelenik meg. Ilyen az ügyelet is és a 
gépkocsi is. Ezt a szolgáltatást például az a település is kapja, ahová pénz nem megy vissza. 
Térségi feladat, ez válik nagyobb pénzzé. A fejlesztési pénzek is mozdulnak. Fejlesztési 
bizottságot kellett létrehozni a társulásban. A térségi fejlesztési terv alapján történnek ezek a 
fejlesztések. Sokan vannak, akik kimaradnak belőle, azoknak nem tetszik. Ilyen pl. az 
elkerülő út. A tervet kistérségi pénzből intézik. A jó viszonyt a településeink között 
mindenképpen ápolni kell. A társulási anyagok körbe fognak menni.  
 
Virág Imréné: Ez engem a régi járási időkre emlékeztet. 
 
Hajdu Gábor: Ez ugyanaz. 
 
Virág Imréné: Én úgy látom, hogy a társulás egy komoly szervezet. Szeretném megkérdezni, 
hogy hány embert foglalkoztat? 
 
Hajdu Gábor: Társulás kétféleképpen működhet. Mi itt Ózd várost bíztuk meg 
munkaszervezetnek. Ott olyan szakember gárda működik, aki ezzel tud foglalkozni. Az ózdi 
jegyző a vezetője. Másik mód lenne, hogy önálló épületben, önálló szakember gárdát vesznek 
fel úgy, hogy azt sem tudják, hány főre van szükség, és így belekerül nekik valamennyibe. Ez 
a forma szerintünk drágább lenne, persze többen vannak, akik azt mondják, hogy e felé 
kellene elmenni, ne függjünk Ózdtól. 
 
Garaj Dániel: Gondolkodtunk többféle megoldásról. Az igazi utat nem látjuk, mint minden, a 
személyektől függ. Ezelőtt is foglalkoztunk már ezzel a dologgal, attól függetlenül, hogy ott 
most mi történt. Vannak olyan települések, aki csak elküld valakit, hogy legyen aláírva a 
jelenléti, de nem foglalkoznak a dologgal, nem szólnak hozzá, nem szavaznak. A járás és e 
között azért van különbség, az, hogy a járás esetében ott parancsoltak, ebben a helyzetben 
pedig nekünk magunknak kell dönteni. Úgy tűnik, hogy a 2009-es költségvetés pozitív 
irányba mozdul. Néhány kérdéses dolog persze van a társulásnál, mint például az uszoda 
ügye.  Véleményem szerint ez egy jól működő társulás. Vannak olyan helyek, ahol még csak 
most alakulnak meg. Nálunk jól működik, és eredménye is van a működésnek. A 
költségvetéssel kapcsolatosan jegyzői értekezleten néhány dologról tájékoztattak minket. 
Változások történnek a koncepcióban, a társulás több pénzt fog kapni, úgy néz ki. A 
kisiskolák esetében is változott a hozzáállása a Kormánynak, most már azt mondják, hogy 
ahol lehet, bármilyen kis létszámú gyermekkel is, de az alsó tagozatok maradjanak meg 
helyben a településeken. Pozitívabban fogják támogatni ezt is. A normatív támogatás is ebbe 
megy el, tehát a hozzáállás pozitív irányba változott. 
 
Hajdu Gábor szavazásra tette az elhangzottakat. Képviselő-testület 10 igen szavazattal az 
alábbi határozatot hozta:  
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106/2007. (XII.19.) számú határozat 

 
Tárgy: Beszámoló az Ózd Többcélú Kistérségi Társulás tevékenységéről 

 
Képviselő-testület az Ózd Többcélú Kistérségi Társulás tevékenységéről szóló  
beszámolót elfogadta. 
 

4. napirendi pont: Indítványok, javaslatok 
 
a./ Rendelet módosítás 
 
Hajdu Gábor: Tisztelt Képviselő-testület! A napirendi ponttal kapcsolatos előterjesztés 
kiment, az elmúlt ülésen meghozott döntéseinknek megfelelően kidolgozott formában. 
Megkérem Jegyző Urat, tegye meg kiegészítését. 
 
Garaj Dániel: Egy rendelet és egy határozati forma ment ki a meghívó mellékleteként. 
Törvényi előírás szerint így kell elfogadni. Egyébként ugyanaz az anyag amit már egyszer 
megtárgyaltunk. A szociális törvény változásáról nem esett szó korábban. Ilyen káoszt már 
évek óta nem tapasztaltam, mint amilyen a szociális törvény terén jelenleg van. Ma ezt 
mondják,  holnap azt. A törvényt elfogadták, de végrehajtási rendelete nincs, de január 01-jén 
életbe lép. Az a kérdés, hogy a szociális étkeztetés ellátási formával mit kezdjünk. A 
temetésről szóló rendelkezés, úgy gondolom, hogy ahogy le van írva, az világos. Ami gondot 
okoz, az az étkeztetés, ugyanis kivették belőle a jövedelem határokat. Mindent a minimál 
nyugdíj jövedelemhez kötünk, nem értjük, hogy pont ezt miért nem. Három térítési díjat 
kellene megállapítani. Nem tudjuk, hogy hogy lehet valakire vonatkozóan az életkora alapján 
megállapítani, hogy jogosult-e, vagy sem. Ezt objektív módon nem lehet meghatározni 
véleményünk szerint. Ezt a jövőben biztos, hogy módosítani kell majd, de egy szabályozást 
kellett hozni. Szerencsére nincs szociális étkeztetettünk. A térítési díj 94,-Ft + ÁFA /adag. Mi 
Évától vesszük 364,-Ft + ÁFA-ért adagonként. Kapunk egy normatívát, jövedelem határtól 
függően. Az előállítási (vásárlási) összeg különbözetét nézve azt rátettük az Éváéra. Január, 
vagy február hóban ezt le fogjuk szabályozni. 
A rendelet (4) bekezdésében szereplő összegek nettó árak, a személyi térítési díjnál + ÁFA is 
jelentkezik. Kérem, hogy így fogadja el a testület. 
 
Kozma Lászlóné: Ezt én sem tudom elképzelni, hogy hogy lehet meghatározni így, erről már 
Marikával mi is beszélgettünk. Van aki 80-90 éves, de kiváló egészségi állapotban van, el- 
látja magát. Ez a része lesz a legnehezebb. 
 
Tóth Csabáné: Ismertette előterjesztését, mely jelen jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
Hajdu Gábor polgármester szavazásra tette az elhangzottakat. 
 
Képviselő-testület 10 igen szavazattal megalkotta az egyes hatályos rendeletek 
módosításáról szóló 16/2007. (XII.19.) rendeletét, mely teljes terjedelemben a 
jegyzőkönyv mellékletét képezi. A rendelet 2007. december 19-én kihirdetésre került. 
 
 
b./ 2008. évi költségvetéshez döntések 
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Hajdu Gábor: A határozati javaslat az előző ülésen meghozott döntések alapján került 
kiadásra. Javaslom elfogadásra. 
Szavazásra tette az elhangzottakat. Képviselő-testület 10 igen szavazattal az alábbi határozatot 
hozta: 
 

107/2007. (XII.19.) számú határozat 
 

Tárgy: 2008. évi költségvetéshez döntések 
 

 
a./ A munkaviszonyban álló dolgozók (alkalmazottak) 

- ebéd térítési díja: 495,- Ft/adag 
 

Egyéb térítési díjak: 
- vendégétkeztetés: 550,- Ft/adag 
 

b./ Tóth Béláné vállalkozóval a konyha üzemeltetésére vonatkozó szerződést  
módosítja a 2008. január 01-től érvényes árakkal: 
- menü: 364,- Ft + ÁFA 
- napközis menü: 450,- Ft + ÁFA 

 
c./ A traktorral végzett bérmunka díjai az alábbiak szerint alakul: 
távolság (km) fuvardíj (forduló) + ÁFA
helyben: 1917,- Ft + 417,- Ft/óra 
1-5 2417,- Ft + 375,- Ft/óra 
6 2708,- Ft + 375,- Ft/óra 
7 3000,- Ft + 375,- Ft/óra
8 3250,- Ft + 375,- Ft/óra 
9 3542,- Ft + 375,- Ft/óra 
10 3792,- Ft + 375,- Ft/óra 
11 4083,- Ft + 375,- Ft/óra 
12 4333,- Ft + 375,- Ft/óra 
13 4625,- Ft + 375,- Ft/óra 
14 4917,- Ft + 375,- Ft/óra 
15 5167,- Ft + 375,- Ft/óra
16 5458,- Ft + 375,- Ft/óra 
17 5750,- Ft + 375,- Ft/óra 
18 6000,- Ft + 375,- Ft/óra 
19 6292,- Ft + 375,- Ft/óra 
20 6584,- Ft + 375,- Ft/óra 
21 km után + 292,- Ft + ÁFA/km+óradíj. 
1-7 km-ig: 1 óra, 8-15 km-ig: 2 óra, 16 – 20 km-ig: 3 óra az elszámolandó óra díja. 
 
d./ Mezőgazdasági szolgáltatások bérmunka díjai az alábbiak szerint alakul: 
Szántás (1 ha): 17 916,- Ft +417,- Ft/óra +ÁFA. 
 Normál méretű kert szántása (kb. 500m2 ): 2 750,- Ft+417,- Ft/óra + ÁFA  
Időbéres, traktoros munka (1 óra): 3 833,- Ft+ÁFA 
Más településen végzett munka esetén a kiállási díj km-enként: 300,- Ft + ÁFA. 
 Nem szántás esetén az időbéres normát kell alkalmazni. 
 

 6



e./ A kézi kaszálás díja: 667,- Ft + ÁFA / szokásos méretű telek, oldalhatáron lévő 
terület kaszálás esetén: 1334,- Ft/telek + ÁFA. 
 
f./ Garázs bérleti díj: 1 720,- Ft/m2/év 
 
g./ A bérbe adott helyiségek bérleti díja az alábbiak szerint: 
Gyógyír Bt.: 6 600,- Ft/hó 
Ivita Stúdió Bt.: 1 450,- Ft/hó 
Ujváry Ferenc: 1 450,- Ft/hó 
Tornaterem: 1 600,- Ft/óra 
Tanterem bérleti díja: 2 750,- Ft/óra 
Aula bérleti díj: 39 600,- Ft/alkalom 

 
c./ Esélyegyenlőségi program 
 
Garaj Dániel: Az óvoda és iskola pályázathoz kellett írni egy esélyegyenlőségi programot. 
Tulajdonképpen ezt minden pályázathoz kérik az elkövetkezendő időkben.  A meghívó 
mellékleteként kiment. A szakértőhöz is el lett küldve, azt mondta, hogy jó, kiindulási 
alapként használható a program. Javaslom elfogadásra. 
Ismertette az esélyegyenlőségi szakértő által megküldött esélyegyenlőségi program 
véleményezést. 
Nagyon nehezen megy a dolog, olyan kérdésekre kell pl. választ adni, hogy miért viszi el a 
szülő más településre a gyermekét, vagy pl. miért nem vallják magukat cigánynak? Erre mi 
nem is tudunk választ adni, de mégis meg kell válaszolni. A program jó lesz. Utólag még 
bármit bele lehet tenni, mert vannak még apró hiányosságai. Kérek mindenkit, hogy 
gondolkodjon, hallgatjátok a TV-t, ha bármi ezzel kapcsolatosan eszetekbe jut, kérem 
jelezzétek, és bele fog kerülni a programba. Hogyan lehet az esélyegyenlőséget biztosítani.  
 
Hajdu Gábor: A pályázatokat nagyon szigorúan nézik, ellenőrzik, és nagyon oda kell figyelni, 
mert ha bármely vállalás nem valósul meg, úgy szigorúan visszafizettetik a pénzt. 
 
Garaj Dániel: Szigorúan számon kérik, az biztos. 
 
Elekes Péter: A kisebbségi önkormányzat létszámhoz kötött?  
 
Garaj Dániel: Létszámhoz kötés csak a választáskor volt a névjegyzék összeállítása miatt.  
 
Kozma Lászlóné: Az az igazság, hogy egyre több a vegyes család. Azt is el kell ismerni, hogy 
sok cigány család olyan életmódot folytat, hogy le a kalappal. 
 
Bán János: Amikor itt volt a szakértő, ezt mondtuk neki. Integrálódtak a cigány családok. 
Ahogy megnézte a településünket, ő is alátámasztotta.  
Pontosan azt nézem amit Ildikó most ideadott, hogy mivel kell még kiegészíteni. 
 
Révay István: Szakmailag kell jól alátámasztani ezeket a dolgokat. 
 
Hajdu Gábor polgármester szavazásra tette az elhangzottakat. Képviselő-testület 10 igen 
szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 

            108/2007. (XII.19.) számú határozat 
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Tárgy: Esélyegyenlőségi program elfogadása 

 
Képviselő-testület Bánréve Község Esélyegyenlőségi programját elfogadta. 
Utasítja a polgármestert és a jegyzőt, hogy az esélyegyenlőségi programban  
foglaltakat, annak megvalósítását folyamatosan kísérjék figyelemmel és a  
szükséges módosításokra, lépésekre tegyenek előterjesztést.  

 
Határidő: folyamatos és 2009. decemberi testületi ülés 
Felelős: polgármester és jegyző 

 
d./ Intézmények szabályzatainak módosítása 
 
Garaj Dániel: Az iskola és az óvoda elkészítette a szükséges szabályzatokat. Nem volt időm 
megnézni nekem sem, nem merném azt mondani, hogy látatlanba fogadjuk el. Körbemegy, 
kérem, hogy mindenki tanulmányozza végig, az észrevételeket jelezze. 
 
Virág Imréné: Már elfogadtuk a nyáron a szabályzatokat. 
 
Hajdu Gábor: A tagintézmény miatt szükséges volt módosítani. 
 
Tóth Csabáné: Véleményem szerint elég lenne, ha az intézmények vezetői tájékoztatnának 
minket  a változásokról. Bízunk annyira bennük, hogy elfogadjuk. 
 
Ujváryné Szabó Erika: Az SZMSZ-be a Sajópüspöki tagintézmény vezető is belekerült. A 
minőségirányítási programunkat csak ki kellett egészíteni, a kiegészítés elkészült. A kollektív 
szerződésben az új jogszabálynak megfelelően került bele a munkaruha, ami nem munkaruha. 
Rendelkezni kell, hogy mennyi legyen a kihordási idő.  
 
Bán János: Az elejével kapcsolatosan ugyanazt tudom elmondani amit Erika. A kollektív 
szerződés kiegészül a munkaruhával, védőruhával. 
 
Garaj Dániel: Erikának mondanám, hogy a munkaruha és a természetbeni nem jár együtt. 
 
Ujváryné Szabó Erika: Én ezt értem, a munkvédelmisünkkel is egyeztettem már, csak az a 
kérdés, hogy vele egyezik-e amit mi leírunk. 
 
Garaj Dániel: A kihordási időre is oda kell figyelni. 
 
Hajdu Gábor: Van ahol kötelező a munka-, védőruha. 
Az a véleményem, hogy a következő ülésen szavazzunk róla. 
 
Garaj Dániel: Azt javaslom, hogy mindenképpen menjen körbe, és kérek mindenkit, hogy az 
észrevételeit jelezze. 
 
Hajdu Gábor polgármester szavazásra tette az elhangzottakat. Képviselő-testület 10 igen 
szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 

109/2007. (XII.19.) számú határozat 
 

 8



Tárgy: Intézmények szabályzatainak módosítása 
 

Képviselő-testület egyetért azzal, hogy az ÁMK és a Napköziotthonos Óvoda által  
elkészített szabályzatokat a képviselők körözvény útján ismerjék meg, és ezután  
kerüljön a testület elé elfogadás céljából. 

 
Határidő: folyamatos és februári testületi ülés 
Felelős: jegyző 

 
e./ Ellenőrzési ütemterv 
 
Garaj Dániel: A törvény többfajta ellenőrzést ír elő. A MÁK-nak is kötelező lesz ellenőriznie, 
van ugye a belső ellenőrzés, és beszélünk vezetői ellenőrzésről. Az ellenőrzésekről évente 
beszámolunk a testületnek. Eddig az volt a rendszer, hogy a jegyző elkészítette és a 
polgármester fogadta el, most ez változott, a Képviselő-testületnek kell jóváhagynia. 
Szükséges az ellenőrzés. 
Ismertette előterjesztését, mely a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
Kozma Lászlóné: Az ellenőrzésből mindig tud valamit tanulni az ember. 
 
Hajdu Gábor polgármester szavazásra tette az elhangzottakat. Képviselő-testület 10 igen 
szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 

110/2007. (XII.19.) számú határozat 
 

Tárgy: Ellenőrzési ütemterv 
 

Képviselő-testület Bánréve Községi Önkormányzat ellenőrzési ütemtervét elfogadta.  
Utasítja jegyzőt, hogy az abban foglaltak végrehajtásáról gondoskodjon. 

 
Határidő: folyamatos és 2008. december 31. 
Felelős: jegyző 
 

f./ Teljesítményértékelés alapját képező célok 
 
Garaj Dániel: Minden évben szükséges meghatározni a teljesítményértékelés alapját képező 
célokat. Ez adja a számonkérések alapját is, ez alapján lehet béreltérítést tenni. Bérfelmérés 
lesz, figyelembe fogjuk ezt is venni. Senki nem a helyén van, vagy fel, vagy le van eltérítve a 
bére. 
 
Ujváry Ferenc: Egyetértek a javaslattal. Kérdezni szeretném - már korábban is szerettem 
volna -, hogy a kintlévő adók beszedésére van-e lehetőség? 
 
Garaj Dániel:  Igen, az azonnali beszedési megbízás benyújtása a pénzintézethez, a letiltás, 
ingatlan, vagy ingó lefoglalás, és még egyéb formák is vannak. Sajnos a vállalkozók egyre 
kitanultabbak, nekünk is annak kell lennünk, de én azt mondom, hogy nincs olyan tartozás, 
amit előbb, vagy utóbb ne lehetne beszedni.  
 
Révay István: A 2008. évi költségvetésbe terveztél-e + irányba történő elmozdulásra? 
Gondolkodtál-e ezen? 
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Garaj Dániel: Igen, gondolkodtunk ezen. Az összeg nem változik, az alapot is emelni fogják, 
abban lesz változás, hogy ki és milyen mértékben van, és lesz eltérítve felfelé, vagy lefelé. 
 
Révay István: Akkor aki eddig pluszban volt, az lehet, hogy most mínuszban lesz? 
 
Garaj Dániel: Igen, ilyen is lehetséges. 
 
Hajdu Gábor polgármester szavazásra tette az elhangzottakat. Képviselő-testület 10 igen 
szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 

111/2007. (XII.19.) számú határozat 
 

Tárgy: Teljesítményértékelés alapját képező célok meghatározása 
 

Képviselő-testület a Teljesítményértékelés alapját képező célokat az alábbiakban  
határozza meg: 

 
- a pályázatok időben történő pontos előkészítése, 
- takarékos, ésszerű gazdálkodás, 
- az önkormányzati bevételek optimális beszedése, 
- pontos, gyors hatósági ügyintézés. 
 

 
Tóth Csabáné: A szakszervezeti titkár kért meg, hogy a pedagógusok nevében köszönjem 
meg a jutalmat, és tartsa meg jó szokását a testület a jövőre vonatkozóan is. 
 
Garaj Dániel: Ezúton akkor én is megragadom az alkalmat, természetesen mi is köszönjük a 
hivatal dolgozói nevében. Tájékoztatásképpen el szeretném mondani, hogy ennek is volt 
negatív visszhangja. Sokat kínlódtunk vele. Sajópüspöki nem tudja lenyelni, hogy az ottani 
dolgozók nem kaptak. 
 
Hajdu Gábor: Nem veszik tudomásul, hogy a mi testületünk még nyáron döntött erről amikor 
még nem volt tagintézmény.  
 
Ujváryné Szabó Erika: Én is szeretném megköszönni az óvodai dolgozók nevében. 
 
g./ Pályázatokkal kapcsolatos tájékoztatás 
 
Hajdu Gábor: Az óvoda és a szennyvíz pályázattal kapcsolatosan szeretnénk egy tájékoztatást 
adni. Megkérem Jegyző Urat, tájékoztassa a Képviselő-testületet a pályázatokkal 
kapcsolatosan. 
 
Garaj Dániel: Az elkövetkezendő időszakban még minimum 1, vagy 2 ülést kell tartanunk. 
Mindkét pályázattal kapcsolatosan nagyon feszített tempóban kell dolgoznunk, reméljük 
eredményes is lesz. Az óvoda pályázattal kapcsolatosan már ezen az ülésen is, és az előző 
ülésen is hallhattak információkat. A pályázat benyújtási határidejét kitolták január 28-ra. Ha 
nem tolták volna ki, nem tudtuk volna benyújtani a pályázatot. Még így is nagyon nehezen 
lesz meg. A szakértő itt volt, megnézte az intézményeket. Olyan feladatokat küldenek, amiket 
értelmezni is nehéz. A VÁTI a pályázati kiírást már többször megváltoztatta, most is a 
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napokban. Még nem tudjuk, hogy ennek kapcsán, hogyan változik a pályázat. Nyerni csak 
úgy lehet, ha nagyon megalapozott a dolog. A vállalást pedig számonkérik szigorúan. A 
szakértő készíti a helyzetelemzést, az év végére, ha minden jól megy és kész lesz, ekkor 
leküldi nekünk. Azután mi visszaküldjük, ő továbbadja a supervisornak, ott 5 napig van 
minimum, amikor visszakapja megküldi nekünk, javítjuk amit szükséges, majd mi újra 
visszaküldjük, ezután még egyszer mennie kell a supervisorhoz. Legjobb esetben a szakértő 
január 16-án tud ide kijönni és aláírni. Ezután nekünk testületi ülést kell tartani, és január 28-
ig be kellene nyújtani az anyagot. Nagyon feszített tempóban kell dolgoznunk. Készül a 
módosított terv is.  
Át kell gondolnunk, hogy ennyi pályázatból aminek mi neki indultunk mit akarunk, mert ha 
mindegyik nyerne, akkor annak a saját erejét is elő kell teremteni. Át kell gondolni, hogy 
meddig nyújtózkodhatunk. Valószínű, hogy az óvoda pályázatot be fogjuk tudni nyújtani. Az 
elbírálási szempontok szigorúak, 0,3 és 0,5 pontokból kell összegyűjteni 100 pontot, de jó 
lenne már a 80 pont is. Nagyon sokat változott a pályázat már ahhoz képest is, amikor úgy 
döntöttünk, hogy beadjuk. Amennyiben valótlan adat kerül szolgáltatásra, úgy visszafizettetik 
a pénzt, itt nem lehet tévedni. Elvileg beleférünk, hogy pályázzunk, de nagyon indokoltnak 
kell lenni. Az esélyegyenlőségre nagyon nagy hangsúlyt kell fektetni.  
A szennyvíz pályázattal kapcsolatosan elkészült egy anyag 6-7 évvel ezelőtt a 7 település 
koncepciójával, utána 5 településsel, két éve Sajópüspöki és Sajónémeti azt mondta, hogy 
nem mond le a lehetőségről, de egyenlőre nem tud vele foglalkozni, nem kíván pályázatot 
benyújtani. Most kiírták a 2000-10.000 lakos közötti településekre. Az Aranyboksa Kft. 
foglalkozik vele, volt már három, vagy négy megbeszélés velük. Legkésőbb - elképzeléseink 
szerint - e hét szombaton, vagy a két ünnep között a 3 településnek egy közös ülést kell 
tartania. Ez egy 1 milliárd körüli beruházás volt még 2006-ban. Ma délelőtt 3 milliárdról 
beszéltek. Javaslom, hogy ezt ne fogadja el a testület, így ne kerüljön benyújtásra a pályázat. 
Ezt nagyon végig kell gondolni. Jelen esetben más az előkészítő és más a végrehajtó. Ez nem 
olyan pályázat mint ami volt, mindent papírra le kell írni, a  felelősséget vállalni. Olyan 
nyilatkozatot kérnek, hogy a lakosság nyilatkozott, hogy társul, hogy fizet is készpénzben, 
vagy részletben. Ezt én így nem fogom aláírni. Mindenképpen kell egy közös ülés, ahol az 
összes információt halljuk a bonyolítótól, a tervezőtől, és a 3 testület véleményét. Azt 
mondtuk ma, hogy a tervező onnan induljon ki, hogy a felső összeg 1,2 milliárd forint nettó, + 
a 20% ÁFA, + a 8% tartalék, + a bonyolítás egyéb költségei. Ez így összesen 1,8 milliárd 
forint. Bánrévére 45-50% jut, amely összeg 900 millió forint. Ennek a 85%-a nyerhető, a 
15%-ot kell hozzátenni. Nagyon sok az olyan kérdés, amire magunk sem tudunk választ adni, 
nem vagyunk még felkészülve erre a pályázati módra. Már legalább hatszor változott, tehát az 
előkészítése nagyon kaotikus állapotban van, január 07-én pedig be kellene nyújtani. Kérem, 
hogy gondoljátok ezt végig. A jelenlegi kiírás szerint van esély, hogy nyerjünk, de ez az EU-s 
kiírás maximum 85%-ban támogatott, ettől kevesebb lehet. Nagyobb támogatást nem fognak 
adni. Hét és Serényfalva belefér a leghátrányosabb település kategóriába, mi nem. Már 
nagyon sok energiát belefektettünk ebbe a dologba. De dönteni csak megfontoltan, az összes 
információ birtokában lehet. Mindenki úgy tegye majd fel a döntésnél a kezét. Keresztül 
tudjuk-e ezt vinni. 15 évre nem szabad lenullázni a települést. Ezt ne vállaljuk, de ha 
nyerhetünk, és a feltételek is megfelelőek akkor tegyük fel a kezünket. Ennek nagyon nagy 
pénzügyi kihatása van. Ha régen azt mondtátok, hogy havi 1 üveg sör ára lakosonként, akkor 
most az egy üvegből több mint egy láda lett. A pályázat kétfordulós. Az I. fordulóért még 
nem kellett fizetni, az óvoda pályázattal ellentétben, aminek 7 millió forint költsége már most 
van. Az ülés időpontját mi nem tudjuk meghatározni, minden érintettel egyeztetni szükséges.  
 
Hajdu Gábor: Röviden szólnék a pályázatról. A mai egyeztetésre Serényfalváról nem tudtak 
eljönni, a pályázat írója Rónainé Katika eljött. Egyeztettünk. Ismeretes, hogy Fodor Úr már 
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évekkel ezelőtt jó sokat beleinvesztált a szennyvíz pályázatunkba, elkészítette a tervet és még 
semmit nem kapott érte. A testület 3 ajánlatból fogja kiválasztani a tervezői költségbecslést. 
Ez az összeg amit Fodor Úréktól kaptunk 3 milliárd körül, ez felelőtlen, komolytalan. Úgy 
érzem, hogy ennyi év alatt mint szereplője a dolognak már nagyjából átlátom, hogy ennek 
mennyi a reális összege. Ezt Fodor Úr beadta egy cégnek, az ezt mondta és kész. Az iskolánál 
is annak idején adtak olyan ajánlatot, hogy utána a feléből is meg lett csinálva. Sok lett 
belekönyvelve. Akkor 1 milliárd forint alá kellett nyomni a címzett támogatás miatt. Mi azt 
mondjuk, hogy most 1,2 milliárd + ÁFA + 8% tartalék, így kellene összehozni. Úgy jött ki az 
eredeti szerint, hogy az önerő egy lakásra 270 ezer forint lenne. Azt mondtuk, hogy 150-170 
ezer forintnál nem lehet több. Az LTP lenne a jó, mert ott az állam is ad pénzt. Át kell 
gondolni, hogy mit tudunk vállalni. A  realitásból számoljunk. Meglátjuk, hogy mit döntenek. 
Az üzemeltetésre már most lenne több jelentkező, mi mindenképpen az ÉRV-vel szeretnénk 
együttműködni, ennek érdekében ő is vállalna át az összegből. Úgy gondolom, hogy erre el 
kell indulni. Később még többe fog kerülni. Ezeket az összegeket valóban össze kell tolni. 
Nem szabad elpazarolni a lehetőséget. A lakos, az önkormányzat és a befektető vállalná a 
85%-on felüli összeget. Egy projekt menedzsert kell alkalmazni, aki egy szakember, persze a 
pályázat kontójára.  
Régen egyébként arról volt szó, hogy 5 üveg sörbe kerülne havonta. 
 
Elekes Péter: Egyszerűbb és olcsóbb úgysem lesz, neki kell vágni. 
 
Garaj Dániel: Ha úgy látjátok, hogy nem fog menni, akkor nem szabad vele foglalkozni. 
 
Kozma Lászlóné: Mindenképpen szükséges egy lakossági felmérés. Én nem merem és nem is 
fogom felnyújtani a kezem, míg a lakosság körében nem történik felmérés. 
 
Virág Imréné: Én sem. 
 
Garaj Dániel: Arra a jelenlegi határidővel nem lesz idő. 
 
Kozma Lászlóné: Ezt így nem lehet összehozni, másak a feltételek, nem lehet az évekkel 
ezelőtti felmérésre alapozni. Mostanra nagyon el vannak szegényedve az emberek. 
 
Hajdu Gábor: A miskolci táblában biztosan mindenki örülni fog, és rá fog kötni, ott már 
nagyon várják az emberek. 
Azt is figyelembe kell venni, hogy a környezetvédelmi előírások olyanok, hogy amennyiben a 
szennyvíz nem lesz meg, úgy majd mennek a hatóságok a lakosokhoz, és ahol 
szabálytalanságot tapasztalnak, úgy ott büntetést kell majd fizetni. Amennyiben nem lesz 
szennyvíz, ott szippantatni kell.  
 
Virág Imréné: Vajon a Kossuth Lajos utcában hány ember fog tudni rákötni? Ezt 
mindenképpen tisztán kell látni. 
 
Révay István: Úgy ne fogjunk bele, hogy nem fog menni. Ha visszaemlékszünk a gáznál is 
aki legjobban ellene volt, az kötött rá először. Ki fogják fizetni az emberek.  
 
h./ Elekes Péter kérelme 
 
Hajdu Gábor: Elekes Péter Úr egy kérelmet nyújtott be jegyző Úrhoz. Kérem Jegyző Urat, 
ismertesse. Testületi állásfoglalást  kérnénk az ügyben. Én nem javaslom a kérelemben 
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foglaltak teljesítését, hiszen a hivatalban munkaidőben, a könyvtárban nyitvatartási időben, 
valamint az Interneten a portálunkon meg lehet tekinteni a jegyzőkönyveket. 
 
Garaj Dániel: Ismertette a kérelmet, mely a jegyzőkönyv mellékletét képezi. Mi azt mondtuk, 
hogy ne másoljuk le, hiszen van rá mód, hogy meg lehessen tekinteni a jegyzőkönyveket. 
 
Hajdu Gábor: Az önkormányzati portált ezért fizetjük, és csináljuk. Ez nem személy ellen 
szól, bárki kérte volna, ez lenne a vélemény. Nincs erre pénz, és energia sem. Kérem, hogy 
fogadd ezt el Péter. 
 
Elekes Péter: Elfogadni nem fogadom el. Várom a levélre a választ, és aztán eldöntöm a 
továbbiakat. 
 
Virág Imréné: Milyen célból kellene ez Önnek? 
 
Elekes Péter: Még mindig arról az esetről van szó, amikor az október 05-i ülésről 
igazolatlanul hiányoztam, ez az idősek estje volt. 
 
Révay István: Tettél-e annak érdekében, hogy megnézd a jegyzőkönyveket? Én etikátlannak, 
és gerinctelennek tartom amikor valaki Welnes-hétvégézik hiányzik és orvosi igazolást hoz. 
Én is voltam már távol az ülésről, nekem is levonták a tiszteletdíjamból, de tudomásul vettem. 
 
Elekes Péter: Nem érzem magam gerinctelennek. Én megadom a tiszteletet és elvárom tőled 
is. Nem a pénzről van szó. A miértek és a hogyanok érdekelnek. Máskor is elérnek telefonon, 
akkor is lehetett volna telefonálni. 
 
Tóth Csabáné: Ez tanulság is lehet, hogy aki  hiányzik, az kérdezze meg utána, hogy mi 
történt az ülésen. 
 
Elekes Péter: Akkor volt egy testületi ülés az idősek estjétől függetlenül. 
 
Hajdu Gábor: Nem az idősek estjétől függetlenül volt a testületi ülés. Az idősek estje előtt 
hívtam össze a testületet. 
 
Tóth Csabáné: Egyértelmű volt, hogy az idősek estjére mindenki jön. 
 
Kozma Lászlóné: Nem kaptunk külön meghívót egyiken sem. 
 
Révay István: Nekem van technikai hátterem. Ha ideadják a jegyzőkönyveket lemásolom és 
átnyújtom neked. Elfogadod? 
 
Garaj Dániel: Itt az elvről van szó. 
 
Ujváry Ferenc: Ha nem a pénzről, akkor miről  van szó? Számoljátok ki, hogy mibe kerül, én 
a tiszteletdíjamból felajánlom, hogy fizessük ki a fénymásolás díját. Otthon ki lehet 
nyomtatni, én sem értem, hogy miről van szó.  
 
Hajdu Gábor: Az javaslom, hogy ne fénymásoljuk le. Elérhető több helyen is. 
Szavazásra tette az elhangzottakat.  
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Képviselő-testület 7 igen 3 tartózkodás szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 

112/2007. (XII.19.) számú határozat 
 

Tárgy: Elekes Péter kérelme 
 

Képviselő-testület egyetért azzal, hogy a testületi ülések jegyzőkönyvei a képviselők  
külön kérelmére, térítés nélkül ne kerüljenek fénymásolásra.  

 
j./ Ózdi Néptánc Egyesület támogatása 
 
Hajdu Gábor: Ismertette az Ózdi Néptánc Egyesület megkeresését, mely a jegyzőkönyv 
mellékletét képezi. Javaslom, hogy adjunk 10.000,-Ft támogatást. A falunapra baráti áron 
szoktak eljönni és lépnek fel. 
 
Virág Imréné: Jövőre is jönnek. Javaslom, hogy támogassuk őket. 
 
Hajdu Gábor polgármester szavazásra tette az elhangzottakat. Képviselő-testület 9 igen 1 
ellen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 

113/2007. (XII.19.) számú határozat 
 

Tárgy: Ózdi Néptánc Egyesület támogatása 
 

Képviselő-testület az Ózdi Néptánc Egyesület részére 10.000,-Ft támogatást biztosít. 
 
k./ Iskola aulájának terembérleti ügye 
 
Hajdu Gábor: Ismertette a bánrnévei határőrizeti kirendeltség kérelmét, mely a jegyzőkönyv 
mellékletét képezi.  
Meghívásra került a Képviselő-testület is. Úgymond egy búcsú lenne a határőrök részéről. 
Javaslom, hogy adjuk oda az aulát ingyen. 
 
Vass András: Ez csak természetes. 
 
Hajdu Gábor polgármester szavazásra tette az elhangzottakat. Képviselő-testület 10 igen 
szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 

114/2007. (XII.19.) számú határozat 
 

Tárgy: Iskola aulájának terembérleti ügye 
 

Képviselő-testület a bánrévei Határrendészeti Kirendeltség részére 2007. december 
28-án 14.00-20.00 óráig ingyen bocsátja rendelkezésre az általános iskola auláját.  

 
Ujváry Ferenc: Szeretném tájékoztatni a testületet az elmúlt pénzügyi bizottsági ülésen 
elhangzottakról. Ismertette a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság előterjesztését, mely a 
jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
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Több indítvány, javaslat nem merült fel. Hajdu Gábor József polgármester az ülést bezárta. 
 
 
 

K.m.f. 
 
 
 
Hajdu Gábor József         Garaj Dániel    
     polgármester                         jegyző  
   
       
Jegyzőkönyv hitelesítők: 
 
 
 
         Elekes Péter                            Kozma Lászlóné 
            képviselő                                                                              képviselő 
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